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Referat - Generalforsamling i  

Grundvandsamarbejdet i Vordingborg Kommune A.m.b.a 

den 26.02.2024 

Dagsordenspunkt Mødereferat 

1.   Valg af stemmetællere Ingen valgt 

2.   Valg af dirigent Ole Bennetzen, Råbylille vv blev valgt til dirigent. 

Ole konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 

3.   Valg af referant Karen Eiken Jensen valgt som referent. 

4.   Bestyrelsens beretning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leif Nygaard redegjorde på bestyrelsens vegne for det udførte arbejde i 2023, som 
også beskrevet i den fremsendte beretning.  

Med udgangen af 2023 er der i alt 25 medlemmer af Grundvandssamarbejdet. 
Alle på Møn er med – Udby som det seneste. Et par vandværker er sammenlagt i 
årets løb. 

Der er i 2023 udført i alt 18 sløjfninger fordelt på 17 brønde og 1 boring.  

3 står pt. på ventelisten her i starten af det nye år.   

Der er siden 2012 sløjfet i alt 335 brønde og boringer. 

I 2023 har samarbejdet modtaget tilsagn om tilskud på 12 x 15.000 kr. fra 
Miljøstyrelses drikkevandspulje-2 til sløjfning af brønde mm. Tilskuddene gives til 
sløjfning af brønde og boringer, der ligger i OSD-områder.  

På nær 1 brønd (Mosevangen i Stensved) hvor ejer ønsker at vente lidt pga. 
ejendommen er sat til salg) er alle de søgte brønde og boringer sløjfet – 3 i 2022 
– resten i 2023. 

Det kommunale tilskud er trukket tilbage. 

Der er fortsat en del vandværker i kommunen som endnu ikke er med i 
Grundvandssamarbejdet, men alle de mønske er nu med      . Vi håber på at de 
sidste sjællandske og Bogø melder sig ind. 

Der efterlyses flere brønde og boringer som vi kan sløjfe. Ansøgningerne kommer 
ikke af sig selv. Så alle opfordres til at udføre lidt opsøgende arbejde i deres 
forsyningsområder således at vi kan få nogle flere ansøgninger. 

Det er måske en god ide at tage udgangspunkt i den liste over gamle brønde og 
boringer, som Vordingborg Kommune lavede dengang Grundvandssamarbejdet 
startede. Men vær opmærksom på GPDR-reglerne. Måske skal det være 
kommunen, der gør ejerne af de pågældende brønde og boringer opmærksom på 
muligheden for at få sløjfet via Grundvandssamarbejdet. Leif kontakter kommunen 
og hører hvilke muligheder, der er (måske kan/må kommunen sende en specifik 
oversigt til hvert vandværk). 

Der forventes at blive sat en annonce i Sydsjællands Tidende i løbet af foråret med 
”efterlysning” af potentielle sløjfningsmuligheder. 

Formanden har i årets løb været på besøg i bl.a. Lejre for at fortælle om vores 
Grundvandssamarbejde. 

Peder Lundgaard er fraflyttet sin ejendom og derfor ikke længere er en del af 
bestyrelsen i Bakkebølle Strands Vandværks bestyrelse – og kan derfor heller 
ikke være en del af bestyrelsen for Grundvandssamarbejdet. 
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Suppleant Keld Larsen er derfor indtrådt i bestyrelsen i stedet for Peder, som dog 
forsætter som ekstern kasserer indtil en ny er fundet. Der skal foreløbigt lyde en 
stor tak til Peder for hans indsats. 

Til sidst opfordres alle som endnu ikke har indsendt deres udpumpede 
vandmængder til kassereren, til at gøre det så hurtigt som muligt således at der 
kan blive udsendt opkrævning af kontingentet. 

Beretningen taget til efterretning.  

Ros til bestyrelsen (Leif) for at der er søgt om tilskud fra MST’ drikkevandspulje. 

5.   Godkendelse af det 
underskrevne årsregnskab 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fungerende kasserer Peder fremlagde årsregnskabet. 

Årets indtægter lyder på i alt 373.543 kr.  mens omkostningerne er havnet på 
317.607 kr. 

Der er ikke modtaget kommunalt tilskud i 2023. 

Samlet set bliver årets resultat   55.935 kr.  

Likvide beholdning er på 173.756 kr.,  

Aktiverne og passiver udgør hver især 276.654 kr.  

Alle, der endnu ikke har indsendt deres udpumpede mængder, opfordres til at 
huske at melde deres udpumpede vandmængder til kasserer snarest muligt. 

Regnskabet blev godkendt. 

6.  Indkomne forslag/ 
vedtægtsændringer. 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

7.  Godkendelse af 
handlingsplan og budget 
for det indeværende år, 
herunder fastsættelse af 
det årlige bidrag og 
gebyrer. 

Budget 2024 er baseret på en samlet udpumpet mængde på ca. 2.500.000 m3. 
Vordingborg Forsyning bidrager fortsat med knap halvdelen. 

Tilskud fra Miljøstyrelsen på 180.000 kr. er medtaget i budgettet for 2024.02.26 

Det giver mulighed for at sløjfe ca. 29 brønde og boringer. 

Bestyrelsen foreslår at der fortsættes med den nuværende pris på 15 øre / m3 
udpumpet vand. 

Der er i 2023 arbejdet videre med den tidligere godkendte handlingsplan og der er 
primært tale om redaktionelle rettelser. Planen fortsætter stort set uændret for den 
kommende periode 2024-2027.  

Ingen bemærkninger til handlingsplanen, så pris pr m3, handlingsplan 2024-2027 
og budget 2024 blev godkendt. 

 

 
8.   Valg af medlemmer til 

bestyrelsen.  

5 stk. (VF er fast medlem) 

2 på valg hvert år. 

 

Leif Nygaard, Kostræde Ny Vandværk og Jens Gammelgaard, Bønsvig-Stavreby 
Vandværk er på valg. Begge modtager genvalg.  

 

Begge genvalgt. 
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9.   Valg af suppleant. 

2 stk.  

1 på valg hvert år. 

Ole Bennetzen, Råbylille Vandværk er på valg (2 årig periode) og modtager 
genvalg. Ole genvalgt. 

Henrik F Larsen, Lundegård vandværk blev valgt som ny suppleant for 1 år i 
stedet for Keld Larsen, som er indtrådt i bestyrelsen. 

 

10. Valg af revisor 

2 stk. 

1 på valg hvert år. 

Flemming Bo Hansen, Hestehave Vandværk er på valg – og modtager genvalg.  

Flemming genvalgt 

 

11. Valg af 
revisorsuppleant  

Vælges for 1 år ad gangen 

Grete Fagerberg, Bakkebølle Strand er på valg og modtager genvalg.  

Grete genvalgt. 

 

12. Evt. 

 

 

 

 

 

 

 

Der blev spurgt lidt ind til Vordingborg Forsyning og forsyningens virke i forhold til 
grundvandssamarbejdet. Selv om forsyningen betaler en pæn del hvert år uden at 
der nødvendigvis bliver sløjfet særligt mange brønde indne for forsyningens 
forsyningsområde, så har man fra forsyningens side af valgt at være en del af 
grundvandssamarbejdet. 

Der blev talt lidt om erstatningsmuligheder i forbindelse med oversvømmelserne. 
De er ikke særligt gode. 

Den megen regn har givet en del udfordringer – også i forhold til kontrol af evt. 
brud – eller ikke brud, oversvømmede og slamfyldte målerbrønde mm. 

Der er repræsentantskabsmøde i Vandrådet den 25.03.2024 

Leif takkede dirigenten og for god ro og orden. 

 Referent 

Karen Eiken Jensen 

 

 

Vordingborg den 26.02.2024 

 

 

___________________________________ 

Ole Bennetzen, dirigent 


